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Školská komisia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 
 
 

  Košice: 26.11. 2024 
  Číslo: 01581/2024/OSK-57399 
Vybavuje: Mgr. Andrea Gajdošová 

e-mail: andrea.gajdosova@vucke.sk  
   telefón: 055/7268 145 

 
 
 

ZÁPISNICA 
z 13. rokovania Školskej komisie Zastupiteľstva Košického samosprávneho 

kraja konanej dňa 25. 11. 2024 
 

   
PROGRAM  ROKOVANIA: 
 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 
2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek komisie 
3. IV. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024 
4. Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2025 – 2027 
5. Vyhodnotenie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického 

samosprávneho kraja za rok 2023             
6. Informatívna správa o hodnotení strategických dokumentov „Program hospodárskeho 

rozvoja  a  sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja na roky 2023-2027         
(s výhľadom do roku 2030)“ a „Integrovaná územná stratégia Košického kraja 2022 – 
2030“       

7. Schválenie realizácie a spolufinancovania projektov realizovaných v rámci „Opatrenia 
RSO4.2 Zlepšenie rovného prístupu k inkluzívnym a kvalitným službám v oblasti 
vzdelávania, odbornej prípravy a celoživotného vzdelávania rozvíjaním dostupnej 
infraštruktúry vrátane posilňovania odolnosti pre dištančné a online vzdelávanie 
a odbornú prípravu“ 

8. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa 
mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja                  
č. 11/2020 o výške úhrady za sociálnu službu, o spôsobe jej určenia a platenia 
v zariadeniach sociálnych služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického 
samosprávneho kraja    

9. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o určení 
výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach 

10. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa 
mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 
18/2022 o financovaní základných umeleckých škôl, jazykových škôl, materských škôl 
a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja 

11. Návrh na vyradenie zmarených investícií dlhodobého nehmotného a dlhodobého 
hmotného majetku Košického samosprávneho kraja 
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12. Zriadenie Platformy regionálnych partnerov Záruky pre mladých v rámci schváleného 
projektu Vytvorenie regionálnej analýzy a regionálneho partnerstva – identifikácia 
potrieb a lokalít vhodných na zriadenie centier pre prácu s mládežou v KSK 

13. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na 
I. polrok 2025       

14. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na 
I. polrok 2025 

15. Informácia o pláne výkonov na školský rok 2025/2026 
16. Návrhy, podnety a požiadavky   
17. Rôzne 
18. Záver  
 
        
K bodu č. 1 

13. rokovanie školskej komisie otvoril a prítomných privítal predseda komisie PhDr. M. 
Čižmár. 

Súčasne privítal na rokovaní  hostí: podpredsedu Mgr. L. Lörinca, zástupkyňu riaditeľa 
JUDr. Ľ. Palkovú, hlavného kontrolóra Ing. Jozefa Hudáka, zástupcu odborového zväzu pána 
Ľ. Kvašňáka a prítomných zástupcov odboru školstva a prezentujúcich z iných odborov úradu. 
O účasť na komisii požiadal aj nečlen  komisie,  primátor Mesta Košice Ing. Jaroslav  Polaček. 
Z 25 členov komisie bolo na začiatku rokovania  prítomných 18 členov a v priebehu rokovania   
24 členov  komisie. Z úvodu rokovania sa ospravedlnili: p. Csaba Furik a Mgr. M. Seman. 
Prítomná bola nadpolovičná väčšina všetkých členov a komisia bola uznášaniaschopná.  

Predsedajúci upozornil prítomných, že v zmysle §10 Rokovacieho poriadku komisií 
KSK sa z rokovania komisie vyhotovuje zvukový záznam  použitím diktafónu výlučne  
pre potreby zhotovenia zápisnice. 
Materiály boli pred rokovaním komisie zverejnené v digitálnom zastupiteľstve   a členovia 
komisie sa mali možnosť s nimi oboznámiť. Všetkým členom komisie bola e-mailom  zaslaná 
pozvánka s programom rokovania.  
Predseda komisie predniesol  návrh na doplnenie programu o bod 2a.) Prenájom školských 
telocviční a športovísk pre športové kluby na žiadosť  Mgr. L. Gurbaľovej.    
Pod bodom 2b.) bude prezentovaný materiál Partnerstvo KSK v projekte žiadateľa  Fakulty 
materiálov, metalurgie a recyklácie Technickej univerzity v Košiciach s názvom Virtuálne 
centrum celoživotného vzdelávania pre dekarbonizáciu priemyslu. Materiál uvedie  Mgr. A. 
Gajdošová.  
Na základe vyššie uvedeného návrhu sa hlasovalo sa o doplnenom programe rokovania. 
 
Hlasovanie č.1: 
Prítomní: 18    
Za: 18   
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
Uznesenie  č. 35/2024  
Prítomní členovia komisie schválili doplnený program rokovania školskej komisie.  
 
K bodu č. 2  
Kontrola plnenia uznesení  
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Uznesenia prijaté  na 12. rokovaní školskej komisie boli výhradne k materiálom predloženým 
na rokovanie   Zastupiteľstva KSK. 
Všetky otázky zo strany členov komisie boli zodpovedané na poslednom rokovaní komisie. 
Hlasovanie č. 2: 
Prítomní: 19   
Za: 19 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Uznesenie  č. 36/2024  
Prítomní členovia školskej komisie berú na vedomie plnenie uznesení. 
 
K bodu 2a.) 
V rámci doplneného bodu vystúpil primátor Mesta Košice Ing. J. Polaček  s požiadavkou 
získania informácií a prehľadu o vyťaženosti športovej infraštruktúry pri stredných školách   
pre mládežnícke športové kluby v rámci mesta Košice a celého kraja. Uviedol, že na území 
mesta Košice  pôsobí 130 športových klubov, ktoré zastrešujú 11 tisíc registrovaných 
športujúcich detí do 23 rokov. Nakoľko sú kapacitné možnosti mesta Košice plne  vyťažené 
a nie je možné poskytnúť ďalším záujemcom  priestory pre športovanie, hľadajú voľné kapacity 
pri stredných školách v meste aj v rámci kraja. Spôsob prenájmu je na zriaďovateľovi 
a vedeniach jednotlivých škôl.       
Diskusia:  
V rámci diskusie vystúpil RNDr.  L. Ruttkay, ktorý podporil požiadavku mesta Košice 
a vyjadril sa za spoluprácu samosprávy pri využívaní športovej infraštruktúry   pre športujúcu 
mládež v jednotlivých mestách kraja.   
PhDr. R. Schwarcz nesúhlasil, aby sa využívanie športovísk riešilo z úrovne zriaďovateľa 
a vyjadril prianie, aby sa primeraná pozornosť ako športovým klubom venovala aj nadaným 
a talentovaným žiakom   
Mgr. M. Horenský, PhD.  hovoril o špecifikácii nájmov športovísk v rámci kraja, ktoré sú 
odlišné ako v meste Košice. Vhodným spôsobom nájmu je inštitút osobitného zreteľa, 
prostredníctvom ktorého bolo  v nedávnej minulosti  vyhovené klubom v rámci mesta Košice 
ako  aj kraja. Stredné školy v zmysle Zásad hospodárenia s majetkom využívajú aj  krátkodobé 
nájmy, na ktoré nepotrebujú súhlas zriaďovateľa a evidujú záujem o športové priestory  aj  
zo strany neformálnych skupín. V súčasnosti je zverejnený formulár, prostredníctvom ktorého 
je snaha získať informácie ohľadom záujmu o župné športoviská. Po vyhodnotení formulára sa 
dospeje k vytvoreniu čo najvhodnejších podmienok prenájmov.  
Mgr. M. Kaplan argumentoval, že najvhodnejším spôsobom je priama komunikácia školy  
so športovými klubmi, nakoľko každá škola presne vie, ako sú vyťažené jej športoviská. 
Predseda komisie PhDr. M. Čižmár požiadal  členov komisie o vyjadrenie súhlasu k vystúpeniu 
Mgr. M. Šveca.  
Mgr. M. Švec  vedúci oddelenia športu a mládeže  na Magistráte MK, hovoril o spôsobe, 
ktorým ako zriaďovateľ  získavajú prehľad o vyťaženosti telocviční na jednotlivých školách, 
o komunikácii s jednotlivými športovými klubmi  a uvítal by spoluprácu  s KSK v užívaní 
a prenajímaní majetku na území mesta Košice pre športujúcu mládež do 23 rokov.  
JUDr. Ľ. Palková doplnila, že aktuálne sa formou dotazníka  zisťuje celkový záujem 
o využívanie telocviční a športovísk obyvateľov, nielen mládeže v rámci kraja a v rámci toho 
sa vyhodnotí aj ich vyťaženosť.    
V závere diskusie Mgr. L. Gurbaľová predniesla návrh na uznesenie, ktoré bolo nakoniec 
formulované ako požiadavka -  úloha pre odbor školstva,  pripraviť prehľad o vyťaženosti 
školskej športovej infraštruktúry - telocviční, ihrísk v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK 



4 
 

v rozsahu školská činnosť, činnosť športových klubov, iná činnosť. S požadovanými 
informáciami budú  členovia školskej komisie oboznámení  na februárovom rokovaní komisie. 
 
 
K bodu 2b.) 
Partnerstvo KSK v projekte žiadateľa  Fakulty materiálov, metalurgie a recyklácie Technickej 
univerzity v Košiciach s názvom Virtuálne centrum celoživotného vzdelávania  
pre dekarbonizáciu priemyslu.  
Mgr. A. Gajdošová uviedla, že Košický samosprávny kraj bol oslovený Technickou 
univerzitou, s ktorou  intenzívne spolupracuje, aby sa stal partnerom v rámci daného projektu. 
KSK nebude participovať na hlavných aktivitách projektu, ale  v rámci dvoch aktivít  získa cca 
30 tisíc eur. Hlavnou úlohou KSK  bude diseminácia a propagácia projektu medzi vzdelávacími 
inštitúciami a prepojenie so vzdelávacími inštitúciami, priemyselnými inštitúciami a úradmi 
práce.   
 
Hlasovanie č. 3: 
Prítomní: 23   
Za: 23 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Uznesenie  č. 37/2024  
Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Partnerstvo KSK 
v projekte žiadateľa  Fakulty materiálov, metalurgie a recyklácie Technickej univerzity 
v Košiciach s názvom Virtuálne centrum celoživotného vzdelávania pre dekarbonizáciu 
priemyslu.  
 
K bodu č. 3 
IV. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024 – za spracovateľa materiálu 
prezentoval vedúci odboru financií PhDr. Mgr. Jozef Cvoliga. 
 
Diskusia: bez  
 
Hlasovanie č. 3: 
Prítomní: 23   
Za: 23  
Proti: 0 
Zdržal sa: 2 
Uznesenie  č. 38/2024  
Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK materiál prerokovať a schváliť IV. Úpravu 
rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024  podľa predloženého návrhu. 
 
K bodu č. 4 
Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2025-2027, materiál prezentoval 
vedúci odboru financií PhDr. Mgr. Jozef Cvoliga 
 
Diskusia: 
PhDr. M. Čižmár sa pýtal, či sa optimalizačné návrhy premietnu do návrhu rozpočtu na rok 
2025. Mgr. A. Gajdošová odpovedala, že v tomto návrhu rozpočtu ešte nie, ide o prenesený 
výkon štátnej správy a celkový objem sa nemení.  
Mgr. M. Kaplan sa pýtal, čo s nedoplatkami za Veoliu v budúcom roku.  
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Mgr. A. Gajdošová  potvrdila, že aktuálny dlh za 13. faktúru od Volie má 36 škôl v objeme 4,6 
mil. eur. Opäť zopakovala, že stále prebieha súdny spor o neprávoplatnosť zmluvy a intenzívna 
komunikácia s advokátskou kanceláriou, ktorá  má nastavené určité procesné kroky, na základe 
ktorých sú  usmerňované aj školy. Potvrdila, že KSK a ani školy nemajú finančné prostriedky 
za zaplatenie nedoplatku a súčasne pribúdajú aj penalizačné faktúry. S veľkou 
pravdepodobnosťou si školy tieto záväzky prenesú do roku 2025. Ďalej informovala, že Veolia 
na niektoré školy už doručila predžalobnú výzvu a potvrdila, že spoločnosť môže pristúpiť aj 
k odpojeniu škôl od tepla, a tak prinútiť školy vzdelávať dištančne.  
Mgr. M. Kaplan sa obáva, že zatváranie škôl z tohto dôvodu by bolo veľmi negatívne vnímané 
verejnosťou bez ohľadu na to, kto nevýhodnú zmluvu podpísal. Vedúca odboru zdôraznila, že 
v dohľadnej dobe sa uskutoční interné stretnutie s advokátskou kanceláriou a zástupcami 
Veolie, aby sa  spor nejakým spôsobom urovnal. 
Mgr. A. Tamásová sa zaujímala, či sa na stredných  školách vyplácajú regionálne príplatky  
a ako sa prejaví zníženie finančného jednotkového  koeficientu v rozpočte. 
Mgr. A. Gajdošová potvrdila vyplácanie regionálnych príplatkov pedagogickým 
zamestnancom na školách, ale v rámci originálnych kompetencií sa nevyplácajú a neboli 
plánované ani v návrhu rozpočtu na rok 2025. Na originálnych kompetenciách je prideľovaná 
3% mimo tarifná zložka, ale podľa prehľadu bolo  čerpanie na úrovni 10%, čo znamená určitú 
kompenzáciu vo forme vyššej odmeny v školských zariadeniach. 
Ing. M. Knutová odpovedala, že KSK nemá prideľované finančné prostriedky z daňových 
príjmov  cez jednotkové finančné koeficienty   
Hlasovanie č. 4: 
Prítomní: 24    
Za: 22    
Proti: 0 
Zdržal sa: 2  
Uznesenie  č. 39/2024  
Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a  schváliť Návrh rozpočtu 
Košického samosprávneho kraja na roky 2025 – 2027 podľa predloženého návrhu 
 
K bodu č. 5   
 
Vyhodnotenie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho 
kraja za rok 2023.  Materiál prezentovala Mgr. Katarína Rosičová, PhD.          
 
Diskusia: bez 
 
Hlasovanie č. 5: 
Prítomní: 24    
Za: 24   
Proti: 0  
Zdržal sa: 0 
  
Uznesenie  č. 40/2024: 
Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a zobrať na vedomie Vyhodnotenie 
Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja za rok 2023 
 
K bodu č. 6  
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Informatívna správa o hodnotení strategických dokumentov „Program hospodárskeho rozvoja 
a sociálneho  rozvoja  Košického samosprávneho  kraja  na roky     2023 – 2027 (s výhľadom 
do roku 2030)“ a „Integrovaná územná stratégia Košického kraja 2022 – 2030“  
Materiál prezentovala  Mgr. Katarína Rosičová, PhD.      
Diskusia:  bez 
 
Hlasovanie č. 6: 
Prítomní: 24    
Za: 24  
Proti: 0 
Zdržal sa: 0  
 
Uznesenie  č. 41/2024: 
Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a zobrať na vedomie Informatívnu 
správa o hodnotení strategických dokumentov „Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho 
rozvoja Košického samosprávneho kraja na roky     2023 – 2027     (s výhľadom do roku 2030)“ 
a „Integrovaná územná stratégia Košického kraja 2022 – 2030“   
 
K bodu č. 7   
Schválenie realizácie a spolufinancovania projektov realizovaných v rámci „Opatrenia RSO4.2 
Zlepšenie rovného prístupu k inkluzívnym a kvalitným službám v oblasti vzdelávania, 
odbornej prípravy a celoživotného vzdelávania rozvíjaním dostupnej infraštruktúry vrátane 
posilňovania odolnosti pre dištančné a online vzdelávanie a odbornú prípravu“ 
Za spracovateľa prezentovala Ing. Barbora Kováčová. Radou partnerstva Košického kraja bolo 
schválených  celkovo 9  projektových zámerov. V prípade SZŠ Kukučínova 40, Košice, a SOŠ 
technickú, Hviezdoslavova 5, Rožňava, už boli predložené žiadosti o NFP a do zastupiteľstva 
sa predkladá materiál za účelom spolufinancovania  projektov pri uvedených školách. 
Diskusia:  
RNDr.  L. Ruttkay sa zaujímal, aký je ďalší postup pri týchto schválených projektových 
zámeroch. Kompletnú informáciu podala  Ing. B. Kováčová.  
 
Hlasovanie č. 7: 
Prítomní: 24    
Za: 24  
Proti: 0 
Zdržal sa: 0   
 
Uznesenie  č. 42/2024: 
Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť realizáciu 
a spolufinancovanie projektov realizovaných v rámci „Opatrenia RSO4.2 Zlepšenie rovného 
prístupu k inkluzívnym a kvalitným službám v oblasti vzdelávania, odbornej prípravy 
a celoživotného vzdelávania rozvíjaním dostupnej infraštruktúry vrátane posilňovania 
odolnosti pre dištančné a online vzdelávanie a odbornú prípravu“ pre Strednú zdravotnícku 
školu, Kukučínova 40, Košice, a SOŠ technickú, Hviezdoslavova 5, Rožňava, podľa 
predloženého návrhu. 
 
K bodu č. 8   
Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 
a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 11/2020 o výške 



7 
 

úhrady za sociálnu službu, o spôsobe jej určenia a platenia v zariadeniach sociálnych služieb 
v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja    
Materiál prezentuje Ing. A. Šafráneková. 
Diskusia:  bez 
 
Hlasovanie č. 8: 
Prítomní: 24    
Za: 24  
Proti: 0 
Zdržal sa:  0  
 
Uznesenie  č. 43/2024: 
Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť návrh Všeobecne 
záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne 
záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 11/2020 o výške úhrady za sociálnu 
službu, o spôsobe jej určenia a platenia v zariadeniach sociálnych služieb v zriaďovateľskej 
pôsobnosti Košického samosprávneho kraja    
 
 
K bodu č. 9   
Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o určení výšky 
príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach. Za odbor školstva 
prezentovala MVDr.  K. Franková. Dôvodom na predloženie nového návrhu VZN o určení 
výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach bola úprava 
finančného rozmedzia smerom nahor pre jednotlivé školské zariadenia a jazykové školy 
a určenie príspevku na úhradu režijných nákladov formou finančného intervalu pre hlavné 
a doplnkové jedlo. Riaditelia škôl a školských zariadení určia výšku mesačných /ročných 
poplatkov v jednotlivých zariadeniach vo finančnom  rozmedzí v predloženom návrhu VZN. 
Uvedené úpravy sa prejavia vo zvýšených poplatkoch rodičov žiakov a sú uvedené v prílohách 
č.1 a č.2. Doteraz platné VZN KSK č. 13/2016 v znení neskorších zmien a doplnkov bude 
nahradené novým, ktoré bude prehľadnejšie a zrozumiteľnejšie pre školy a verejnosť.   
Diskusia:  
RNDr.  L. Ruttkay reagoval, že ide o 5 násobné zvýšenie poplatkov v centrách voľného času 
a pri dočasnom utlmení činnosti centier voľného času pri školách sa pýtal,  či to negatívne 
finančne neovplyvní  Regionálne centrum mládeže poklesom záujmu o krúžky.   
Mgr. A. Gajdošová argumentovala, že nárast cien v školských zariadeniach  je v súlade 
s nárastom celkových nákladov. Centrum voľného času  v Spišskej Novej Vsi bude obnovené 
po spustení robotického centra za  6 mil. eur,  kde budú môcť žiaci SPŠ technickej  rozvíjať 
krúžkovú činnosť na najmodernejších  technológiách.  
PhDr. M. Čižmár potvrdil nevyhnutnosť nárastu poplatkov  aj u iných záujmových činností.   
Hlasovanie č. 9: 
Prítomní:24    
Za: 24  
Proti: 0 
Zdržal sa: 0   
Uznesenie  č. 44/2024: 
Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Všeobecne záväzné 
nariadenie Košického samosprávneho kraja o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu 
nákladov v školách a v školských  zariadeniach.  
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K bodu č. 10   
Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 
a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2022 
o financovaní základných umeleckých škôl, jazykových škôl, materských škôl a školských 
zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja.  
 Ing. M. Knutová uviedla, že zmena a doplnenie VZN nadväzuje na návrh rozpočtu na rok 2025, 
ktorým sa mení objem finančných prostriedkov pridelených jednotlivým školským jedálňam 
z príjmov KSK podľa zákona č. 564/2004 Z. z. V rozpočte bolo zohľadnené zvýšenie vlastných 
príjmov školských jedální z príspevkov žiakov v zmysle predkladaného návrhu VZN o určení 
výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a v školských zariadeniach.  
Na základe toho dochádza k zmene priemernej sumy na mzdy a prevádzku len v zariadeniach 
školského stravovania uvedenej v prílohe č.1., zvyšné zariadenia budú financované na úrovni 
roka 2024.   
Diskusia:  
RNDr.  L. Ruttkay vyjadril svoje nesúhlasné stanovisko k poklesu príspevku zriaďovateľa na 
mzdy a prevádzku  školských jedální z 2 eur na 1,50 na jedno vydané  hlavné jedlo. Myslí si, 
že v rámci rozpočtu je potrebné hľadať z iných kapitol  podporu  výdavkov  pre školské jedálne.  
 
Hlasovanie č. 10: 
Prítomní: 24     
Za: 16  
Proti: 3 
Zdržal sa: 3  
 
Uznesenie  č. 45/2024: 
Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť návrh Všeobecne 
záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne 
záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2022 o financovaní základných 
umeleckých škôl, jazykových škôl, materských škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej 
pôsobnosti Košického samosprávneho kraja 
 
 
K bodu č. 11   
Návrh na vyradenie zmarených investícií dlhodobého nehmotného a dlhodobého hmotného 
majetku Košického samosprávneho kraja. Za obor školstva prezentoval  JUDr. M. Uličný. 
Dôvodom predloženého materiálu boli žiadosti 12 našich škôl, ktoré požiadali o vydanie 
súhlasu k vyradeniu zmarených investícií – projektových dokumentácií k investičným akciám, 
ktoré neboli dokončené, alebo sa vôbec nerealizovali. V dvoch žiadostiach bola hodnota 
zmarených investícií vyššia ako 35 000 eur. V tomto prípade o neupotrebiteľnosti rozhoduje 
Zastupiteľstvo KSK v zmysle Zásad hospodárenia s majetkom KSK. Celková hodnota 
investícií navrhnutých na vyradenie je 171 922,31 eur. 
 
Diskusia:  
 
Hlasovanie č. 11:   
Prítomní:24    
Za: 24  
Proti: 0 
Zdržal sa: 0  
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Uznesenie  č. 46/2024: 
Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť návrh na vyradenie 
zmarených investícií dlhodobého nehmotného a dlhodobého hmotného majetku Košického 
samosprávneho kraja. 
  
K bodu č. 12   
Zriadenie Platformy regionálnych partnerov Záruky pre mladých v rámci schváleného projektu 
Vytvorenie regionálnej analýzy a regionálneho partnerstva – identifikácia potrieb a lokalít 
vhodných na zriadenie centier pre prácu s mládežou v KSK – prezentovala PhDr. Eva 
Farkašovská.  
Informovala prítomných, že odbor školstva, oddelenie rozvoja centier pre prácu s mládežou 
realizuje projekt Vytvorenie regionálnej analýzy a regionálneho partnerstva - identifikácia 
potrieb a lokalít vhodných na zriadenie centier pre prácu s mládežou v KSK, ktorého zámerom 
je pripraviť podmienky na podporu mladých ľudí v situácii NEET, alebo ohrozených situáciou 
NEET.  Jedným z plánovaných výstupov projektu je vytvorenie funkčného a udržateľného 
partnerstva  Záruky pre mladých, ktoré bolo v KSK nazvané Platforma regionálnych partnerov 
Záruky pre mladých (ďalej len Platforma).  Platforma regionálnych partnerov Záruky  
pre mladých je kolektívny, koordinačný a rozhodovací orgán zabezpečujúci funkčnú, 
udržateľnú a medzisektorovú spoluprácu zainteresovaných aktérov na území KSK s cieľom 
podpory a rozvoja mladých ľudí, ktorí sa nachádzajú v situácií NEET, alebo sú situáciou NEET 
ohrození. 
 
Diskusia:  
PhDr. M. Čižmár potvrdil za samosprávu skôr negatívnu skúsenosť so skupinami občanov  
zo  znevýhodneného prostredia. Prax je ťažko realizovateľná bez reštrikčných opatrení a veľkú 
úlohu zohráva negatívny vplyv rodinného prostredia.   
 
Hlasovanie č. 12: 
Prítomní: 24    
Za: 24  
Proti: 0 
Zdržal sa: 0   
 
Uznesenie  č. 47/2024: 
Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť zriadenie Platformy 
regionálnych partnerov Záruky pre mladých v rámci schváleného projektu Vytvorenie 
regionálnej analýzy a regionálneho partnerstva – identifikácia potrieb a lokalít vhodných na 
zriadenie centier pre prácu s mládežou v KSK podľa predloženého návrhu 
  
 
K bodu č. 13 
Rámcová obsahová náplň zasadnutí zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 
2025.  O plánovaných materiáloch predkladaných na rokovanie  zastupiteľstva v priebehu I. 
polroka 2025 informovala  Mgr. A. Gajdošová 
Diskusia:  bez 
 
Hlasovanie č. 13: 
Prítomní:24     
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Za: 24  
Proti: 0 
Zdržal sa:  0  
 
Uznesenie  č. 48/2024: 
Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a zobrať na vedomie Rámcovú 
obsahovú náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
na I. polrok 2025. 
 
K bodu č. 14 
Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2025.  
Mgr. A. Gajdošová oboznámila členov komisie s návrhom plánu úloh školskej komisie na I. 
polrok 2025. 
Predseda komisie vyzval prítomných členov komisie  na zmenu a doplnenie predloženého 
návrhu.  Vzhľadom k tomu, že nikto z prítomných nenavrhol žiadnu zmenu a doplnenie, 
hlasovalo sa o predloženom návrhu plánu úloh školskej komisie.   
 
Diskusia: bez 
 
Hlasovanie č. 14: 
Prítomní: 24    
Za: 24 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0   
 
Uznesenie  č. 49/2024: 
Školská komisia schvaľuje Plán úloh na I. polrok 2025 a odporúča Zastupiteľstvu KSK 
prerokovať a schváliť  Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja  
na      I. polrok 2025. 
 
K bodu č. 15 
Informáciu o pláne výkonov na školský rok 2025/2026  uviedla vedúca odboru školstva Mgr. 
A. Gajdošová (úloha z Plánu úloh na II. polrok 2024) 
Košický samosprávny kraj v zmysle vyhlášky 202/2022 Z. z.  určuje najvyšší počet žiakov I. 
ročníka v stredných školách v zriaďovateľskej, ale aj v územnej pôsobnosti. Ministerstvom 
školstva bola pre Košický samosprávny kraj zverejnená rámcová prognóza novoprijatých 
žiakov stredných škôl 7 030 , minulý rok bolo smerné číslo 7 000. 
Do konca júna 2024 riaditelia stredných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK a iní 
zriaďovatelia stredných škôl v územnej pôsobnosti KSK predložili samosprávnemu kraju 
návrhy počtu žiakov prvého ročníka pre prijímacie konanie v školskom roku 2025/2026  
v členení na jednotlivé študijné alebo učebné odbory. 
Z celkového počtu 7 030 žiakov bolo prerozdelených 24,86 % žiakov (1 748) na gymnáziá  
a na stredné odborné školy  bolo prerozdelených 75,09 % žiakov (5 279) v územnej pôsobnosti 
KSK. 
Do učebných odborov nižšieho stredného odborného vzdelávania v strednej odbornej škole bola 
pre územnú pôsobnosť KSK určená rámcová prognóza 1 292 žiakov (minulý rok 1257).  
Na základe príslušných určovacích kritérií bol počet novoprijatých žiakov pomerne rozdelený 
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medzi jednotlivé učebné odbory nižšieho stredného odborného vzdelávania v príslušných 
stredných odborných školách.  
Výkony budú zverejnené webovom sídle kraja k 29.11.2024 a v prípade nespokojnosti je 
možné sa odvolať už len priamo na  ministerstvo  školstva.  
V rámci diskusie sa hovorilo o očakávanej optimalizácii škôl, ktorá bude predložená  
na najbližšie rokovania zastupiteľstva ako určitá forma záchrany pre školy s nedostatočným 
počtom žiakov. Optimalizácia  je poslednou šancou pre samosprávne kraje zrealizovať zmeny 
v sieti škôl a školských zariadení podľa svojich návrhov.  
 
K bodu č. 16 
Návrhy, podnety a požiadavky   
 
K bodu č. 17 
Rôzne 
Mgr. art Ľ. Blaškovičová informovala členov komisie  o akcii „17. november 35. výročie 
revolúcie“,  na ktorej sa  zúčastnilo 440 žiakov stredných škôl. Výsledným zistením z tejto 
diskusie je alarmujúca nevedomosť zo strany žiakov o udalostiach nežnej revolúcie. Považuje 
za nevyhnutné viac hovoriť o novembrových udalostiach  školách, ale aj v rodinách.    
 
K bodu č. 18 
Predseda komisie sa poďakoval prítomným členom  za účasť a o 15,45 hod. rokovanie školskej 
komisie ukončil.   
Najbližšie rokovanie školskej komisie je plánované na február 2025, presný termín rokovania 
bude včas oznámený.   
 
 
 
 
 
...................................................... 
    Mgr. Andrea Gajdošová, MBA  
           tajomník komisie 

 
...................................................... 

   PhDr. M. Čižmár 
                predseda komisie 
              

                


